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Na kwietniowej sesji dokonano oceny realizacji
bud˝etu miasta Ciechocinka za 2008 roku. W swoim
wystàpieniu Burmistrz Miasta Leszek Dzier˝ewicz
podkreÊli∏, ˝e by∏ to bud˝et bardzo trudny, ambitny,
wymagajàcy ciàg∏ych zabiegów o Êrodki finansowe,
ogromnej dyscypliny i zorganizowania jednostek i
osób, które go realizowa∏y.

Przypomnia∏, ˝e uchwalony 17 grudnia 2007 roku
bud˝et, by∏ zrównowa˝ony, a dochody i wydatki okreÊ-
lono w nim na kwot´ 27.253.913,- z∏otych.

W konsekwencji wprowadzonych zmian bud˝eto-
wych w ciàgu roku sprawozdawczego plan bud˝etu
na koniec 2008 roku wyniós∏ 27.738.923,- z∏ po stro-
nie dochodów, 30.855.446,- po stronie wydatków.
Ostatecznie jednak realizacja bud˝etu w 2008 r. na
dzieƒ 31 grudnia wynios∏a 29.195.027,94 z∏ po stro-
nie dochodów i by∏a o 5,25% wy˝sza od planowanych
dochodów. Realizujàc ubieg∏oroczny bud˝et, wypraco-
wano nadwy˝k´ bud˝etowà w kwocie 510.601.04 z∏
przy planowanym deficycie bud˝etowym w wysokoÊ-
ci 3.116.523,- z∏.

Na podkreÊlenie zas∏uguje fakt, i˝ bud˝et 2008 r.
by∏ pierwszym w historii naszego miasta, w którym
przekroczona zosta∏a kwota 30 mln z∏ po stronie  wy-
datków.

Rosnàca z ka˝dym  rokiem kwota wydatków bud-
˝etowych jest z jednej strony potwierdzeniem skute-
cznych zabiegów o Êrodki finansowe ze êróde∏ zew-
n´trznych, z drugiej zaÊ gwarantem realizacji zadaƒ
zwiàzanych z rozwojem naszego miasta. Godnym
podkreÊlenia jest tak˝e fakt, i˝ z ubieg∏orocznego bud-
˝etu nastàpi∏a ca∏kowita sp∏ata po˝yczek zaciàgni´tych
w NFOÂiGW i WFOÂiGW na budow´ oczyszczalni
Êcieków, budow´ sieci kanalizacji sanitarnej, a wi´c
na zadania  z zakresu ochrony wód.

Warto wspomnieç, ˝e Êrodki finansowe bud˝etu
ubieg∏ego roku nie zawierajà  Êrodków europejskich.
 Burmistrz Miasta podzi´kowa∏ radnym Rady Miejskiej,
kierownikom podleg∏ych  jednostek, ich pracowni-
kom, pracownikom Urz´du Miejskiego za wspólnà
realizacj´ zadaƒ zapisanych w uchwale bud˝etowej,
za pomoc i cenne uwagi.

S∏owa uznania przekaza∏ na r´ce Skarbnika Mias-
ta, za profesjonalne przygotowanie sprawozdania,
przede wszystkim jednak za pomoc i aktywne uczest-

nictwo w tworzeniu polityki finansowej naszego mias-
ta.

Zebrani na sesji radni, wys∏uchawszy wystàpienia
Burmistrza i wyjaÊnieƒ Skarbnika Miasta Ma∏gorzaty
Szwajkowskiej, jednog∏oÊnie udzielili absolutorium
burmistrzowi.

Nast´pnie Przewodniczàcy Rady Miejskiej
Ciechocinka z∏o˝y∏ Burmistrzowi gratulacje z tytu∏u
uzyskania absolutorium za 2008 rok oraz podzi´kowa∏
p. Skarbnik Miasta Ma∏gorzacie Szwajkowskiej za
profesjonalne przygotowanie sprawozdania z
wykonania bud˝etu za ubieg∏y rok.

Po uzyskaniu absolutorium g∏os zabra∏ raz jeszcze
Burmistrz.

Chcia∏bym Paƒstwu podzi´kowaç za udzielenie
absolutorium. MyÊl´, ˝e to absolutorium to jest nie
tylko ocenà Burmistrza. Na realizacj´ bud˝etu z ka˝-
dego roku wp∏yw majà dzia∏ania ogromnych rzeszy
osób, które zarówno zatrudnione sà w Urz´dzie Miejs-
kim Ciechocinka, ale i wszystkich podleg∏ych mi je-
dnostkach. Korzystajàc z okazji, chcia∏bym raz jesz-
cze wszystkim osobom, które reprezentujà jednostki,
spó∏ki miejskie podzi´kowaç za zaanga˝owanie,
ogromny wk∏ad pracy, za wol´ wspó∏pracy ze mnà.
Paƒstwu, jako lokalnemu parlamentowi przede
wszystkim, chcia∏bym podzi´kowaç za kreowanie
polityki gospodarczej tego miasta. MyÊl´, ˝e  docze-
kaliÊmy takiego momentu, kiedy zaczniemy reali-
zowaç zadania najbardziej oczekiwane przez
mieszkaƒców i goÊci uzdrowiska. WyszliÊmy „na
powierzchni´ ziemi”. Mamy zgazyfikowane miasto
w 98%, wybudowane sieci kanalizacji sanitarnej na
powierzchni blisko 97% miasta. Prosz´ mi wierzyç,
to sà karko∏omne przedsi´wzi´cia inwestycyjne, które
poch∏on´∏y dziesiàtki milionów z∏otych. Tak
naprawd´ dzisiaj nikt tego nie widzi. By∏a to obok
koniecznoÊci wydatkowania tych ogromnych Êrodków
finansowych tak˝e ogromna praca. Wydaje mi si´,
˝e dziÊ mo˝emy powiedzieç, ˝e realizacja tego co
zwykle pociàga za sobà ucià˝liwoÊci, co jest najmniej
dostrzegane i ocenianie to jest poza nami. DziÊ
wchodzimy w etap realizacji zadaƒ, na które wszyscy
bez wyjàtku - i mieszkaƒcy Ciechocinka, i goÊcie
naszego miasta oczekujà najbardziej. MyÊl´, ˝e
przystàpienie do wy∏onienia biura projektów, które

Pod koniec kwietnia w trakcie sesji absolutoryjnej ciechociƒscy radni ocenili wykonanie bud˝etu
gminy w roku 2008. Po wys∏uchaniu wystàpienia burmistrza oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej
radni nie mieli wàtpliwoÊci, absolutorium zosta∏o udzielone jednog∏oÊnie.
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w sposób profesjonalny przedstawi koncepcj´
zagospodarowania terenów oko∏ot´˝niowych, par-
ku T´˝niowego, zagospodarowanie i rozbudowa
budynku kina „Zdrój”, a tak˝e obszarów parterów
Hellwiga to b´dà te sztandarowe zadania, z który-
mi przyjdzie nam si´ „wziàç za rogi” w najbli˝szym
czasie. Ju˝ w najbli˝szym czasie rozpocznà si´ roz-
mowy dotyczàce koncepcji budowy fontanny w
obszarze parterów Hellwiga oraz propozycji rozbu-
dowy i adaptacji na potrzeby Miejskiego Centrum
Kultury, Biblioteki Publicznej i szeregu innych funkcji

budynku kina „Zdrój”. Uprzejmie Paƒstwu dzi´kuj´
za zaufanie. MyÊl´, ˝e to, i˝ w sposób jednomyÊlny
udzieliliÊcie Paƒstwo poparcia, jest ogromnym zobo-
wiàzaniem i wyzwaniem. Deklaruj´, ˝e b´d´ wspó∏-
pracowa∏ z wszystkimi, którym dobro Ciechocinka
le˝y na sercu, i którzy pragnà rozwoju tego pi´knego
miasta.

Na podstawie wystàpienia Burmistrza Miasta mgr.
in˝. Leszka Dzier˝eiwcza.

NADZWYCZAJNA
SESJA RADY MIEJSKIEJ

Zarzàd Województwa Kujawsko-Pomorskiego og∏o-
si∏ konkurs w ramach Regionalnego Programu Opera-
cyjnego oÊ priorytetowa 1 tj. „Rozwój infrastruktury
technicznej” dzia∏anie 1.1 - infrastruktura drogowa.

Gmina Miejska b´dzie zabiega∏a o Êrodki na rea-
lizacj´ zadania pn. „Budowa nawierzchni ul. Mickie-
wicza wraz z kanalizacjà deszczowà na odcinku od ul.
Kosmonautów do ul. S∏oƒsk Górny”. WartoÊç koszto-
rysowa tego zadania wynosi 2.921.345,91 z∏ brutto, z
tego:

- roboty drogowe - 1.856.540,89 z∏
- kanalizacja deszczowA - 1.064.805.02 z∏
Ponadto, zosta∏y ju˝ poniesione wydatki inwesty-

cyjne na opracowanie dokumentacji drogowej i kana-
lizacji deszczowej, wykonano prace zwiàzane z przes-
tawieniem s∏upów znajdujàcych si´ w pasie drogowym,
jak równie˝ poniesiono wydatki na wypis z rejestru
gruntów i mapy do projektowania. Wydatki te stano-
wià kwot´ 37.839,92 z∏. Planuje si´ równie˝ poniesie-
nie wydatków na wynagrodzenie dla inspektora nad-
zoru.

¸àcznie wydatki na t´ inwestycj´ szacuje si´ na
poziomie 2.995.000,00 z∏.

W bud˝ecie na 2009 rok  na zadanie to zaplanowa-
na by∏a kwota 700.000,00 z∏, bowiem przewidywano
jego etapowanie.

Warunkiem uczestnictwa w konkursie organizowa-
nym przez Marsza∏ka by∏o wykazanie w uchwale bud-
˝etowej pe∏nego finansowania tej inwestycji. Ponie-
wa˝ termin z∏o˝enia wniosku okreÊlony zosta∏ do 30
kwietnia 2009 roku, w zwiàzku z czym Gmina nie mo-
g∏a okazaç stosowanej uchwa∏y bud˝etowej. Jednak-
˝e Urzàd Marsza∏kowski prezentowa∏ stanowisko, i˝
do wniosku mo˝na za∏àczyç projekt uchwa∏y zmie-

niajàcej bud˝et na 2009 rok, z którego wynikaç b´-
dzie pe∏ne zabezpieczenie finansowe tego zadania, a
który zostanie przed∏o˝ony na najbli˝szej sesji Rady
Miejskiej.

Dlatego zosta∏a zwo∏ana nadzwyczajna sesja Rady
Miejskiej, na której Burmistrz Miasta zapozna∏ rad-
nych z wy˝ej opisanà sprawà i zaproponowa∏ zapew-
nienie na to zadanie dodatkowej kwoty 2.295.000,00 z∏,
co umo˝liwi udzia∏ w konkursie i uzyskanie dofinan-
sowania na t´ inwestycj´. Kwota ta pochodzi z wolnych
Êrodków osiàgni´tych w latach poprzednich i wp∏ywa
na zwi´kszenie planowanego deficytu bud˝etu. Zatem,
∏àczna kwota zapewniona na realizacj´ przedmiotowej
inwestycji wynosi 2.995.000,00 z∏.

Pierwotnie zakres tego zadania obejmowa∏ tak˝e
budow´ nowych punktów Êwietlnych wzd∏u˝ ca∏ego
odcinka drogi. Poniewa˝ na moment sk∏adania wnio-
sku Gmina nie dysponuje dokumentacjà technicznà,
wy∏àczono to zadanie i zaproponowano przenieÊç je
jako odr´bne do rozdzia∏u 90015 - dokumentacji.
Kwota ta równie˝ pochodzi z wolnych Êrodków wypra-
cowanych w latach poprzednich i wp∏ywa na podwy˝-
szenie planowanego deficytu.

W wyniku proponowanych zmian planowane wy-
datki bud˝etowe wzrosnà o kwot´ 2.642.973,00, co
spowoduje, ˝e ostateczna wielkoÊç do zrealizowania
w 2009 roku stanowi kwot´ 35.561.317,00 z∏. Zwi´k-
szy∏ si´ tak˝e planowany deficyt bud˝etowy z kwoty
1.802.927,00 z∏otych do kwoty 4.102.927,00 z∏otych.
Planuje si´ pokrycie deficytu w nast´pujàcy sposób:
3.075.000,00 z∏. z wolnych Êrodków z tytu∏u rozliczeƒ
krajowych i po˝yczek oraz 1.027.927,00 z∏. z nadwy˝-
ki z lat ubieg∏ych.

       Red.

21 maja zosta∏a zwo∏ana nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej, na której Burmistrz zaproponowa∏
zmiany w uchwale bud˝etowej w zwiàzku z mo˝liwoÊcià uzyskania znacznego dofinansowania na
jednà z zaplanowanych inwestycji.
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